
Pagina 1 van 4  
 

Verslag bijeenkomst Inrichting Viertallencompetitie 
10 juli 2021 – NDC Utrecht 
 
 
 
Aanwezig life: Han Knols (B3R), Janine van Ipenburg, Lennart Vos (BC Oog in Al), Jochum Bakker (BC 
Vianen), Lucas Burgering, (BC Aces of Brooklyn), Nellie Birkhoff en Johan Le Fèvre (BC ’80), Hennie van Dijk 
(BC Nieuwegein), Saskia Vernimmen, Ricardo Westerbeek (SBC Dombo), Nico Verhaar (BCC ’86), Maaike 
van Ommen (DS’16 en bestuur), Tim Verbeek (DS ’16), Michel Jansma (HWH, Zeist), Dirk Jan Vonk (BC 
Star), Jaap Loeve (BOD ’84), Ciska Zuur, Jan Peter Pals (DKL), Karla Peijs, Marieke Lejeune, Conny ten 
Cate (bestuur).  
Aanwezig Zoom: Martin Quispel (BC Vianen), Jan Willem Hoetmer (BC Breukelen), Agatha van Baalen (BC 
Victoria), Ernst Hopstaken (DKL Gooi&Ommeland), Wim van Muijlwijk (BC Bilthoven) 
 
Karla Peijs opent de vergadering en heet een ieder welkom. 
 
Marieke Lejeune: Het district ziet de afgelopen jaren een forse afname van het aantal deelnemende teams in 
de viertallencompetitie. Dit is weliswaar een landelijke trend (niet corona gerelateerd) en wij willen graag 
weten of dit tij te keren is door b.v. de opzet van de viertallencompetitie te wijzigen (zie ook het bij de enquête 
gevoegde stuk met cijfers en grafieken). 
Naar aanleiding van het bovenstaande en het voorstel van Tim Verbeek tijdens de ALV 2019 met betrekking 
tot de mogelijkheden tot verkleining van de poules in de viertallencompetitie en het verzoek van Ernst 
Hopstaken (DKL Gooi&Ommeland) m.b.t. de mogelijkheid van samenwerking in de viertallencompetitie, heeft 
het district onder de leden (clubs) een enquête gehouden teneinde de wensen van de clubs te inventariseren. 
Ongeveer 40% van de clubs heeft de enquête ingevuld. 
 
Jan Peter Pals: Uit de enquête blijkt dat de trend is dat de meerderheid van de clubs een competitie met 
minder wedstrijden prefereert. Vooral het reizen in de avonduren wordt bezwaarlijk gevonden. Wat betreft de 
samenwerking met G&O haakt de meerderheid af, vnl. vanwege de reistijden. 
 
Lucas Burgering: Het leuke van de viertallen is dat je ook kunt zien hoe het bij andere clubs is. 
 
Dirk Jan Vonk: Wij zien het liefst 1 hoofdklasse poule (centraal gespeeld) en de lagere klassen als vanouds. 
 
Jaap Loeve: Om het gereis te verminderen zouden we kunnen overwegen centraal te spelen. 
 
Jan Peter Pals: Indien gekozen wordt voor 1 poule of kleinere poules in de hoofdklasse zal dit leiden tot 
minder teams in de hoofdklasse en dus komend seizoen versterkte degradatie. 
 
Michel Jansma: Verkleining van de poules zal enkele jaren in beslag nemen. Centraal spelen in het weekend 
is voor HWH geen optie. 
 
Marieke Lejeune: Centraal spelen is duur voor het district i.v.m. zaalhuur, wedstrijdleiding enz. en derhalve 
geen optie.  
 
Han Knols: Zou wel een kostenindicatie willen zien voor centraal spelen. Echter, als uit de enquête blijkt dat 
reizen een probleem is, dan lost centraal spelen ook niets op. 
 
Ciska Zuur: 98% van de clubs moet speciaal een zaal huren voor de viertallen. 
 
Marieke Lejeune: Heeft contact gehad met Ad Cozijn van de BridgeBond en deze zei dat zelfs veel 
meesterklassers/1ste divisie spelers het spelen van 48 spellen op 1 dag vaak al teveel vinden. 
 
Tim Verbeek: Omdat duidelijk is dat de afstanden een issue zijn is het wellicht een optie om de lagere 
klassen regionaal te laten spelen. 
 
Jan Peter Pals: Indien je indeelt naar regio bestaat de kans dat er grote verschillen in sterkte ontstaan in de 
poules in een klasse onderling.  
 
Jochum Bakker: Wellicht kunnen de 1ste en 2de klasse spelen in de middag óf de avond. 
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Jan Peter Pals: De clubs zouden in de avond of middag spelen ook onderling kunnen afspreken. 
 
Saskia Vernimmen: Voor Dombo is ’s middags of in het weekend spelen niet haalbaar. 
 
Karla Peijs: Zou het niet een optie zijn om minder te gaan spelen? 
 
Jan Peter Pals: De lagere klassen spelen al minder, wellicht kunnen de 1ste en 2de klasse naar 6 teams per 
poule. 
 
Han Knols: Je zult het probleem van minder willen spelen en reisafstanden van elkaar moeten scheiden. 
 
Marieke Lejeune: Het is heel lastig om nu al te zeggen hoeveel teams er in een klasse komen, aangezien 
een en ander ook afhangt van het aantal aanmeldingen. Uit de hoofdklasse vallen zelden teams weg. 
Als een club met een team minder gaat spelen zal het laagste team verdwijnen. 
 
Janine van Ipenburg: Wellicht is het een goed idee om naast de gewone competitie een middagcompetitie te 
organiseren. 
 
Jan Peter Pals: Dit is in het verleden al eens geprobeerd, maar de belangstelling was destijds minimaal. 
Maar, de tijden zijn veranderd en wellicht zou met wat meer reclame iets opgezet kunnen worden. 
 
Michel Jansma: HWH heeft al 2 seizoenen succesvol een open viertallentoernooi in de middag 
georganiseerd (4 middagen, 8 wedstrijden). De verwachting is dat het aantal deelnemers zal stijgen.  
Indien de competitie zou worden gesplitst is het wel zaak dat rekening wordt gehouden met clubs met 
meerdere teams en hun speelmomenten. 
 
Jan Peter Pals: Rob Bosman (VBV Veenendaal) heeft aangeboden te helpen met het maken van de 
speelschema’s. 
 
Hennie van Dijk: Als we beginnende bridgers willen enthousiasmeren voor het viertallen, dan zal bij het 
lesgeven het aspect viertallen meer aan de orde moeten komen, nu wordt daar in de beginnerscursussen 
geen aandacht aan besteed. 
 
Michel Jansma: In het BridgeBlad wordt in de artikelen die geen betrekking hebben op meesterklasse/1ste 
divisie-niveau, nooit aandacht besteed aan het viertallen. Deze artikelen betreffen altijd parenwedstrijden. 
 
Karla Peijs: Zal dit meenemen in het voorzittersoverleg. 
 
Han Knols: Tijdens de opleiding voor bridgedocenten wordt nog geen half uur aandacht besteed aan 
viertallen. Is voorstander van middagbridge, maar je moet er rekening mee houden dat de vergrijzing dan 
sterker wordt. 
 
Karla Peijs: De vergrijzing is een feit. Als je ’s avonds speelt doe je concessie aan de jeugd en ’s middags 
aan de ouderen. Laat de mensen zelf kiezen. 
Er is niks mis met promoveren en weer degraderen, dat hoort nu eenmaal bij een competitie. 
 
Tim Verbeek: Als je ’s middags én ’s avonds speelt zullen ook daar sterkteverschillen ontstaan. 
 
Ciska Zuur: Het lesmateriaal is al gebaseerd op het viertallenspel “maak je contract”. 
Diverse middagclubs hebben wachtlijsten. 
 
Tim Verbeek: De diverse districten verschillen ook van sterkte. 
 
Marieke Lejeune: Als mensen alleen ’s middags willen spelen bestaat de kans dat ze niet willen promoveren 
naar een hogere klasse waar alleen ’s avonds wordt gespeeld. 
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Ciska Zuur: Volgens het competitiereglement mag een club maar 2x promotie weigeren. 
 
Lucas Burgering: Stelt voor te beginnen in de 2de klasse met middag- én avondpoules aan te bieden. 
Bij inschrijving kunnen clubs aangeven wanneer ze zouden willen spelen. 
Als blijkt dat dit werkt zou je dit kunnen uitbreiden naar de 1ste klasse. 
 
Janine van Ipenburg: Eventueel kan er een 3de klasse voor beginners worden ingevoerd. 
 
Jan Peter Pals: Al enkele jaren wordt een 3de klasse aangeboden, maar slechts 1 club (DDS) wenst daar 
gebruik van te maken. 
 
Karla Peijs: Vraagt of het niet mogelijk is clubs samen te laten werken/spelen. 
 
Jan Peter Pals: Die mogelijkheid is er zeker, op de Heuvelrug gebeurt dit ook al. 
 
Michel Jansma: Veel clubs hebben al samengewerkt met de online competities en dit zal zeker verdere 
samenwerking tot gevolg hebben, 
 
Dirk Jan Vonk: Vindt dat de hele viertallencompetitie een meer piramidevorm zou moeten krijgen. D.w.z. 
1 hoofdklasse poule van 12 teams, 2 1ste klasse poules en meerdere 2de klasse en evt. 3de klasse poules. 
Er kan dan in de lagere klassen makkelijker in middag-poules worden gespeeld. 
 
Saskia Vernimmen: In de afgelopen periode heeft Dombo heel veel aanmeldingen van beginnende jeugd 
gekregen en als deze in de 3de klasse zouden moeten beginnen, kunnen ze zeker niet overdag meedoen. 
Deze aanwas is mede tot stand gekomen door de online studenten beginnerscursussen, georganiseerd onder 
verantwoordelijkheid van de Commissie JeugdBridge van de BridgeBond (Tim Verbeek). 
  
Marieke Lejeune: Inhakend op Dirk Jan Vonk, benadrukt nogmaals dat een gezonde competitie als indeling 
een piramidevorm dient te hebben. Een sterke top en brede basis. Zorg je daar niet voor, dan dunt het aan de 
onderkant steeds meer uit en dan speelt uiteindelijk iedereen even hoog en wordt het zeker voor instromers 
te lastig om mee te doen. 
In diverse districten is het al zover dat er alleen maar een hoofdklasse is. 
 
Jan Peter Pals: Zegt toe in de komende tijd hard te zullen werken aan een voorstel voor de nieuwe indeling 
van de viertallencompetitie. Alle trends, argumenten, aanbevelingen, ideeën enz. worden meegenomen in het 
beraad met het bestuur. 
 
Tim Verbeek: Stelt wat betreft de samenwerking met Gooi & Ommeland voor om te denken aan een 
uitwisseling van b.v. 2 hoofdklasse teams. 
 
Marieke Lejeune: Dit lijkt Ernst Hopstaken (via whatsapp) een goed plan. Hier wordt verder naar gekeken, 
vooral naar de problematiek m.b.t. promoveren/degraderen. 
 
Maaike van Ommen: Stelt voor volgend jaar (jaarlijks) een enquête te houden onder de clubs om te kijken of 
hetgeen we nu gaan besluiten een succes is geworden of niet. 
Een en ander kan dan in de ALV in juni worden geëvalueerd en indien nodig worden aangepast. 
 
Karla Peijs: Resumerend, we gaan: 
- aan de slag met samenwerking/uitwisseling met Gooi & Ommeland. 
- hoofdklasse iets kleiner maken d.m.v. versterkte degradatie 
- 1ste klasse verkleinen 
- poules maken in de 2de klasse ’s middags en ’s avonds 
- proberen een 3de  op te zetten voor de beginners 
- de docenten van de beginnerscursussen vragen of ze expliciet aandacht willen besteden aan de viertallen. 
- ervoor om clubs meer samen te laten werken. 
- jaarlijks evalueren middels een enquête en bespreking tijdens de ALV 
 
Jaap Loeve: Vraagt of er ook nog iets online georganiseerd wordt. 
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Jan Peter Pals: zegt dat dit eventueel betrekking heeft op de parencompetities. Niet de viertallen. 
Hij belooft naast de uitnodigingen voor de life viertallen apart nog aan de clubs te zullen vragen naar de 
behoefte van een online versie. 
 
Ciska Zuur: zegt dat in het geval dat er online gespeeld gaat worden, haar voorkeur uitgaat naar realbridge. 
RealBridge wordt niet door de BridgeBond ondersteund. 
Een voordeel is dat je de mensen enigszins leert kennen, hetgeen bij StepBridge niet het geval is. 
 
Tim Verbeek: legt uit dat RealBridge een online variant is met beeld én geluid. Dus je ziet en hoort partner én 
de tegenstanders. 
 
Marieke Lejeune: zegt dat we ervoor moeten waken dat de fysieke competitie wordt uitgehold door de online 
competitie. 
Voor online competities zal ook moeten worden betaald. 
 
Jan Peter Pals: De viertallencompetitie zal begin oktober starten en de uitnodigingen gaan aankomende 
week naar de clubs. 
 
Karla Peijs: Dankt een ieder voor de aanwezigheid en inbreng en sluit de vergadering. 
 
 
 
 
Conny ten Cate  

13 juli 2021 

secretaris/webmaster                 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

        


